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Kommunstyrelsen 
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Plats och tid Hallunda Folkets hus, Bragesalen, kl  17:30-22:00 
 
Beslutande Se bilaga       
        
             
             
             
             
             
Ersättare Se bilaga 

 

Övriga deltagande Mattias Jansson (kommundirektör), Oscar Arnell (kanslichef)  
 

 
Utses att justera Ebba Östlin (S) och Anders Thorén (TUP) 

 

Plats och tid för justering Kommunalhuset i Tumba, måndagen den 8 december kl 17.00 
Övrigt Sammanträdet ajournerades efter § 28 för genomfö-

randet av val till Sveriges kommuners och landstings 
(SKL) kongress. 
 

 
Sekreterare   Paragrafer 24 - 44 
 Erik Sahlin   
    
    
Ordförande    
 Inger Ros (S)        
    
    
Justerare    
 Ebba Östlin (S)  Anders Thorén (TUP) 
 
 
 
 
 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.   

 Nämnd Sammanträdesdatum 

 Kommunstyrelsen 2014-11-27 
 Anslaget den Nedtas den 

 2014-12-09 2015-01-02 
 Förvaringsplats för protokollet  

 Kommunledningsförvaltningen  
  

Underskrift 
              _________________________ 

 

  Lena Bogne   
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§ 24 
Val av 2:e vice ordförande i kommunfullmäktige  

 
Beslut 
Kommunfullmäktige förrättar följande val: 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGES PRESIDIUM  
 
2:e vice ordförande Anders Byrsenius (M) 
 
Sammanfattning 
Enligt 2 § Arbetsordning för kommunfullmäktige ska nyvalda fullmäktige 
vid sitt första sammanträde välja kommunfullmäktiges presidium, bestående 
av en ordförande, en 1:e vice ordförande och en 2:e vice ordförande. 
 
Efter kommunfullmäktiges sammanträde 2014-11-03 var positionen som 
kommunfullmäktiges 2:e vice ordförande vakant. 
 
2:e vice ordförande väljs för tiden 27 november 2014 - 15 oktober 2018. 
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§ 25 
Val av nämndemän till Södertörns tingsrätt (KS/2014:401)  

 
Beslut 
Kommunfullmäktige ska välja 49 nämndemän till Södertörns tingsrätt.  
 
Kommunfullmäktige väljer följande 47 nämndemän till Södertörns tingsrätt: 
 
Valen avser tiden 1 januari 2015 - 31 december 2015.  
 
Nämndeman Mendoza, Maria S 

 Andersson, Monica S 
 Butt, Sikander S 
 Strömqvist, Inga-Lill S 
 Virta, Taina S 
 Rönnkvist, Kenneth S 
 Lindblom, Sven-Arne S 
 Adelly, Inga-Lill S 
 Benigh Joy S 
 Ferdinandsson, Maj S 
 Nederström, Agneta S 
 Blid, Karin S 
 Blid, Åke S 
 Richardsson, Hans  S 
 Ishak, Anton S 
 Törn, Annika S 
 Nilsson, Nils Oskar M 
 Baker, Carl M 
 Åshage, Saga M 
 Neubüser, Ulla M 
 Erikson, Michael M 
 Larsson, Helle  M 
 Tibblin, Christina M 
 Hansson, Mikael M 
 Nilsson, Claes M 
 Seropian, Rita MP 
 Seropian, Alin MP 
 Reshdouni, Nicole MP 
 Frostegren, Erik MP 
 Benmakhlouf, Hamza MP 
 Nobuoka Nordin, Elisabeth MP 
 Karlström, Ann-Margret TUP 
 Jarl, Dennis TUP 
 Kylander, Johan TUP 
 Gustafsson, Kenneth TUP 
 Lindqvist, Sebastian SD 
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 Ekengren, Ulrika SD 
 Himmelving, Sergius Peter SD 
 Granberg, Östen SD 
 Amelin, Kerstin V 
 Anderson, Ronnie V 
 Österberg, Samira V 
 Carlson, Pia V 
 Zino, Ebtesam KD 
 Vikström, Eber KD 
 Wiström, Lena FP 
 Esteman, Maria C 

 
Kommunfullmäktige bordlägger följande val av nämndemän till Södertörns 
tingsrätt: 
 

 vakant  S 
 vakant  S 
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§ 26 
Skattesats 2015 (KS/2014:644)  

 
Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer skattesatsen för 2015 till 20 kronor och 13 
öre. 
 
Reservationer 
Samtliga ledamöter från (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till för-
mån för egna yrkanden. 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har 2014-11-10 § 2 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Enligt kommunallagen ska kommunen fastställa skattesatsen senast under 
november månad varje år. Om det vid beslutet om budget skulle fram-
komma information som gör att kommunen skulle vilja föreslå en annan 
skattesats kan kommunfullmäktige dock ändra sitt tidigare beslut. 
 
Kommunens drifts- och investeringsramar utgör de ekonomiska förutsätt-
ningarna för kommunens verksamhet. Vid beräkning av ramarna baseras in-
täkterna till största delen på kommunens skatteintäkter. Skatteintäkternas 
storlek styrs av den kommunala skattesatsen. Hur intäkterna sedan fördelas 
mellan kommunens olika verksamhetsområden beslutas i flerårsplanen och 
kommunens ettårsplan. 
 
Skattesatsen föreslås vara oförändrad i jämförelse med föregående år,  
20 kr och 13 öre. 
 
Yrkanden 
Jimmy Baker (M) yrkar att skattesatsen sätts till 19 kr och 88 öre, bilaga. 
 
Stefan Dayne (KD) yrkar att skattesatsen sätts till 19 kr och 90 öre, bilaga. 
 
Katarina Berggren (S), Östen Granberg (SD), Dan Gahnström (MP), Mats 
Einarsson (V) och Lars Johansson (FP) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 
 
Propositionsordning 
Fullmäktige godkänner att ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till 
beslut, yrkandet från (M) och yrkandet från (KD) mot varandra 
 
Ordföranden finner att fullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrel-
sens förslag till beslut. 

 
 
 



 

                                                                                                                  
 
 

 
 
 
 
 

 
YRKANDE 

Kommunstyrelsen/Kommunfullmäktige 
2014-11-10 

 
Ärende 2 Skattesats 2015 (KS/2014:644) 
 
Botkyrka kommun har idag, tillsammans med Södertälje, länets högsta skattesats på 20,13 
kronor. Moderaterna vill sänka skatten med 25 öre till 19,88 kronor per intjänad hundralapp. 
Vi finansierar detta i vår ettårsplan - utan att genomföra nedskärningar i välfärdens kärna 
(skola, vård och omsorg). 
 
Vårt förslag om att sänka skatten med 25 öre kan låta lite – men med vår skattesänkning 
skulle en genomsnittlig undersköterska och förskolelärare få behålla mer än 720 kronor av sin 
lön varje år. En sjuksköterska skulle få behålla över 800 kronor och en polis över 900 kronor. 
Med vår skattesänkning skulle Botkyrka hamna på lägre skattesats (sett till 2014 års 
skattesatser) än t.ex. Salems- och Värmdö kommun, men vi skulle fortfarande ha högre skatt 
än t.ex. Haninge och Huddinge.  
 
Skattesänkningen motsvarar ungefär 35 miljoner kronor i driftbudgeten och vi finansierar 
denna genom att vi ser till att sälja mer mark, lägger mindre pengar på vuxenkultur och 
mötesplatsföreningar (undantaget de för äldre och för funktionshindrade), effektiviserar 
onödig administration och inte minst säger nej till ett idéhus i Tullinge som beräknas belasta 
kommunens ekonomi med upp till 10 miljoner kronor – varje år. 
 
Uppstår stora överskott till följd av effektiviseringar och minskade utgifter så är det vår 
uppfattning att pengarna i rimlig omfattning skall gå tillbaka till alla Botkyrkabor i form av 
sänkt skatt. Det är inte sunt att istället låta politiken spendera pengar på sådant som de 
rödgröna uppfattar som ”roligt”. 
 
Vi föreslår kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 
 
att fastställa skattesatsen för 2015 till 19 kronor och 88 öre. 
 
 
Jimmy Baker  Kia Hjelte 
 
 
 



                    

                                                                                        
 
 
 
YRKANDE    

 Kommunstyrelse/kommunfullmäktige 
  

                                                                    

Kristdemokraterna i Botkyrka                                                    04 Yrkande (KD) Skattesats 2015.doc           
   

Postadress          Besöksadress               Telefon 08-53061484                      Plusgiro    637 3609-4               Organisationsnummer 815601-0780      
Box 251                Munkhättevägen 45      Telefax 08-53061487                      Bankgiro  246-9039                   webbadress: www.botkyrka.kristdemokraterna.se 
147 01 Tumba      Tumba                E-mail botkyrka@kristdemokraterna.se 

Ärende: Skattesats 2015 (ks/2014:644) 
 
Vi kristdemokrater föreslår att skattesatsen för 2014 fastställs till 19,90 öre per skattekrona.  
 
Av Stockholms läns kommuner har Solna med sina 17,12 procent den lägsta skattesatsen medan de  
högsta kommunala skattesatserna finns i Botkyrka och Södertälje med 20,13 procent. Samtidigt har 
Botkyrka under de 14 senaste åren redovisat positivt resultat på tiotals miljoner varje år. Det tycker vi i 
och för sig är glädjande, men samtidigt anser vi att det ger oss utrymme för en skattesänkning. 
 
För de allra flesta människor har skatten stor betydelse för vardagsekonomin. En lägre kommunalskatt 
är särskilt viktig för låginkomsttagare. Dessutom gör en lägre skattesats att kommunen blir mer 
attraktiv för både nya invånare och investerare att leva och verka i. Vi föreslår därför en skattesänkning 
på 23 öre. 
 
Vi kristdemokrater föreslår kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 
 

• att fastställa skattesatsen för år 2015 till 19 kronor och 90 öre. 
 
 
Botkyrka 2014-11-10 
 
 
Stefan Dayne (kd)         
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§ 27 
Kommunfullmäktiges sammanträdesordning 2015 
(KS/2014:638)  

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om följande sammanträdesdagar 2015: 
29 januari, 19 februari, 26 mars, 28 april, 28 maj, 16 juni, 24 september, 22 
oktober, 26 november samt 17 december. 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har 2014-11-10 § 3 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Kommunfullmäktige ska enligt kommunallag (1991:900) 5 kap 7 § besluta 
om sina sammanträden under verksamhetsåret. Enligt kommunfullmäktiges 
arbetsordning § 5 ska kommunfullmäktige hålla ordinarie sammanträden 
sista torsdagen varje månad med undantag för juli och augusti då fullmäk-
tige inte sammanträder och med undantag för juni då fullmäktige samman-
träder tisdagen före midsommar samt december då fullmäktiges ordförande 
beslutar om lämplig dag för sammanträde. Fullmäktiges ordförande får be-
stämma att sammanträde ska hållas på annan veckodag. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-10-24. 
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§ 28 
Återrapportering om folkomröstningen (KS/2012:377)  

 
Beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av det slutliga valresultatet i den kommu-
nala folkomröstningen som genomfördes 2014-09-14 om en eventuell del-
ning av Botkyrka kommun. 
 
Kommunfullmäktige konstaterar mot bakgrund av folkomröstningens resul-
tat – ett högt deltagande samt en tydlig majoritet för att Botkyrka även fort-
sättningsvis ska vara en sammanhållen kommun – att det inte är aktuellt att 
gå vidare med frågan om en delning av kommunen. 
 
Reservation 
Samtliga ledamöter för (TUP), (C) och (FP) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden. 
 
Motivering 
Kommunstyrelsen har 2014-11-10 § 4 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Inom ramen för ett folkinitiativ som stöddes av drygt 7 000 kommuninvå-
nare begärde förslagsställarna sommaren 2012 att en folkomröstning skulle 
genomföras för att pröva frågan om kommundelen Tullinge skulle brytas ut 
från Botkyrka kommun och bilda en egen kommun. Efter beslut av kom-
munfullmäktige genomfördes en rådgivande folkomröstning, i samband 
med de allmänna valen 2014, varigenom Botkyrkaborna fick möjlighet att ta 
ställning till kommundelningsfrågan. Valdeltagandet i folkomröstningen 
uppgick till 64,7 procent av de röstberättigade och en tydlig majoritet av 
väljarna röstade emot en delning av kommunen. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-10-21. 
 
Yrkanden 
Katarina Berggren (S), Jimmy Baker (M), Mats Einarsson (V), Dan  
Gahnström (MP), Jill Melinder (S), Stefan Dayne (KD), Deniz Bulduk 
(MP), Ebba Östlin (S), Serkan Köse (S), Östen Granberg (SD), Kia Hjelte 
(M), Gül Alci (M), Nooshi Dadgostar (V), och Yngve RK Jönsson (M) yr-
kar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Lars Johansson (FP) yrkar att kommunen ska gå vidare med frågan om 
kommundelning, bilaga. 
 
Anders Thorén (TUP) yrkar att kommunen ska gå vidare med frågan om 
kommundelning, bilaga. 
 
Robert Steffens yrkar bifall till Anders Thoréns (TUP) yrkande, bilaga. 
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Carl Widercrantz (TUP) och Therese Lind (TUP) yrkar bifall till Anders 
Thoréns (TUP) yrkande. 
 
Propositionsordning 
Fullmäktige godkänner att ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till 
beslut mot yrkandet från (TUP), (FP) och (C) att kommunen ska gå vidare 
med frågan om kommundelning. 
 
Ordföranden finner att fullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrel-
sens förslag till beslut. 
 
Votering 
Votering är begärd och verkställs. Ordföranden ställer följande voterings-
proposition: Den som röstar enligt kommunstyrelsens förslag röstar ja. Den 
som röstar enligt yrkandena från (TUP), (FP) och (C) röstar nej. Voteringen 
utfaller med 52 ja-röster och 9 nej-röster, bilaga. 
 
Yttrande 
Anders Byrsenius (M) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
 

 



                                                                                                                  
 

 
                                                                                                                  
 

Yrkande 
 
      
Återrapportering om folkomröstningen 
 
Förslag till beslut 
 
Kommunfullmäktige har tagit del av det slutliga valresultatet i den kommunala 
folkomröstningen som genomfördes 2014-09-14 om en eventuell delning av Botkyrka 
kommun. 
 
Kommunfullmäktige konstaterar mot bakgrund av folkomröstningens resultat – ett högt 
deltagande samt en kvalificerad majoritet i Tullinge för en delning av kommunen – att det är 
aktuellt att gå vidare med frågan om en delning av kommunen, genom en framställning till 
Kammarkollegiet.  
 
Motivering 
 
Beskrivning om hur folkomröstningen om en eventuell kommundelning planerades och 
genomfördes stämmer överens med hur det faktiskt gick till. Det är dock att beklaga att de 
allra flesta partier inte innan valdagen satte ner foten och bestämde hur valresultatet skulle 
tolkas. 
 
Folkpartiet i Botkyrka gjorde det. Redan efter valet 2006 och även efter valet 2010 lade vi 
motioner i kommunfullmäktige om en folkomröstning, dessa blev då tyvärr nedröstade. 
Därmed hade vi redan i ett tidigt skede beslutat att det är folkviljan och inte några etablerade 
partier som ska bestämma i denna komplicerade fråga. 
Som en följd av ansåg Folkpartiet innan folkomröstningen 2014 att en majoritet i Botkyrka, 
eller tvåtredjedels majoritet i Tullinge är ett klart utslag för en delning av Botkyrka kommun. 
Resultatet i folkomröstningen uppfyllde det andra kriteriet med tvåtredjedels majoritet i 
Tullinge. Där för anser vi nu att Botkyrka kommun ska gå vidare i frågan. 
 



 

Yrkande	  

Kommunstyrelsen/Kommunfullmäktige	  	  

	   	   2014-11-10	  
 
Ärende 4: Återrapportering om folkomröstningen 

 
Tullingeborna har sagt sitt på ett tydligt sätt. I Tullinge röstade två tredjedelar JA till en 
kommundelning. Tyvärr är föreliggande beslutsunderlag inte komplett. Inte någonstans i 
dokumentet går det att läsa om hur Tullingeborna röstade i frågan om Tullinge egen kommun. 
Dessutom är folkomröstningsprocessen inte återgiven på ett korrekt sätt.  
 
I många år har Tullingeborna väntat på en folkomröstning om Tullinge egen kommun. Efter 
Socialdemokraternas valnederlag i Tullinge 2010 lovade Katarina Berggren att man skulle lyssna på 
Tullingeborna. Sedan bröt Socialdemokraterna löftet till Tullingeborna och röstade nej till att en 
folkomröstning där Tullingeborna skulle få säga sin mening. Kommunledningen, bortsett från 
Miljöpartiet, ville helt enkelt inte låta invånarna tycka till.  
 
Tullingeborna kände sig återigen överkörda. Representanter från Tullingepartiet reagerade genom 
att dra igång ett folkinitiativ om en folkomröstning enligt den nya lagen om det förstärkta 
folkinitiativet. Syftet med lagförändringen var att ge väljarna en mer aktiv och nära demokrati och 
ett större demokratiskt inflytande. Fler än 7 000 människor skrev på och en betydande majoritet av 
underskrifterna kom från Tullinge.   
 
När det stod klart att folkomröstningen inte gick att stoppa (genom folkinitiativet) vände 
Socialdemokraterna i frågan. För att inte förlora omröstningen i kommunfullmäktige tvingades 
kommunledningen stödja folkomröstningen.  
 
Från Tullingepartiets sida har vi varit tydliga med att Tullingeborna måste få säga sitt och avgöra 
sitt eget öde. Tullingebornas röster ska vara i särskilt beaktande, därför att det är Tullingeborna som 
närmast berörs. Andra partier som t ex Folkpartiet har också deklarerat att två tredjedelar ja-röster i 
Tullinge är ett tydligt utslag för att kommunen bör delas. Om kommunledningen inte respekterar 
detta är samma grumliga logik som att hävda att hela Storbritannien skulle få avgöra Skottlands 
framtid.  
 
Botkyrkas egna undersökningar visar att Tullingeborna har lågt förtroende för politiken i Botkyrka. 
Kommunledningen med Katarina Berggren i spetsen måste nu vara ödmjuka och lyssna på 
Tullingebornas röst. Fortsätter man att ”arbeta vidare som vanligt” utan hänsyn till Tullingebornas 
önskan så kommer man att återigen få erfara hur det går när man kör över Tullingeborna. Det får 
följder som kommer att påverka förtroendet för politiken i Botkyrka flera år framöver.  
 
Sammantaget menar vi att beslutsunderlaget måste kompletteras enligt ovan. Resultatet i Tullinge 
separatredovisades direkt efter valet och bör därför också separatredovisas i beslutsunderlaget. Hela 
folkomröstningsprocessen ska återges på ett korrekt sätt.  
 
 



Vi föreslår kommunstyrelsen besluta 
att  ärendet återremiteras enligt ovanstående  
 
Anders Thorén (TUP)  
  
 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
Yrkande 
Kommunfullmäktige 27 november 2014 

Återrapportering om folkomröstningen 
 
 
 
För Centerpartiet har decentralisering och 
självbestämmande alltid varit vägledande faktorer i 
politiken, vi har jobbat för ett samhälle där makten 
ligger så nära människorna som möjligt, ett samhälle 
där folkets röst väger tyngre än politikers. Det är 
därför självklart för Centerpartiet att om 
tullingeborna vill vara en egen kommun så ska de få 
vara det. 
 
Innan valet konstaterade Centerpartiet att om en 
majoritet i hela Botkyrka eller en två tredjedelars 
majoritet i Tullinge röstar för en kommundelning så är 
det grund för att dela kommunen. Vi anser därför att 
delningen av kommunen bör fortgå. 
 
 
Därför yrkar jag: 
 
Bifall till Folkpartiets yrkande. 
 
 
 
 
 
 
Onsdag 26 nov -14 
 
 
 
Robert Steffens (C)     
 







                                                                                                                  
 
 
 
 
 

 
 

 
                                                                                                           SÄRSKILT YTTRANDE 

Kommunfullmäktige 
2014-11-27 

 
Ärende 28 Återrapportering om folkomröstningen (KS/2012:377) 

 
           Röstförklaring 
 
 
         Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2014-11-27 har min röst, i samband med 
         votering i ovan angivet ärende, av oförklarliga skäl adderats till icke avsett förslag. 
 
         Min avsikt var att rösta på kommunstyrelsens förslag, men efter avslutad votering 
         visade det sig att min röst istället hamnat på motförslaget, Tullingepartiets förslag. 
         Den enda rimliga slutsatsen måste därför vara att jag i den allmänna förvirringen 
         i samband med voteringen beklagligtvis tryckt på fel knapp. 
 
 
 
 
         Anders Byrsenius (m) 
         2:e vice ordf. Botkyrka kommunfullmäktige 
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§ 29 
Ändringar i renhållningstaxan 2015 (KS/2014:447)  

 
Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner förslag till ändringar i renhållningstaxan för 
år 2015 så som de framgår av skrivelsen daterad 2014-06-30 från SRV åter-
vinning AB, med undantag av punkt 1.5 så som det framgår av skrivelsen 
daterad 2014-09-30 från SRV. 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har 2014-11-10 § 5 lämnat ett förslag till beslut. 
 
SRV återvinning AB (SRV) har lagt fram ett förslag till ändringar i renhåll-
ningstaxan för 2015. Den generella höjningen av avgifterna föreslås bli 1 % 
med höjningar som växlar mellan olika slags tjänster. I övrigt har bolaget 
förslag på några nya taxor, tillägg och förändringar samt en del redaktionella 
förändringar för att förtydliga taxan för sina kunder.  
 
Kommunen behandlade renhållningstaxan förra året och konstaterade då att 
taxa och avgifter ska styra i riktning mot uppsatta mål för avfallshanteringen 
och då behöver taxestrukturen också vara begriplig och lätt att sätta sig in i 
som medborgare. Kommunens uppfattning har varit att hela strukturen i 
renhållningstaxan behöver bli förändrad.  
 
SRV:s fem ägarkommuner har en gemensam avfallsplan. Visionen är att: 
Det ska vara lätt att göra rätt – alla invånare och verksamheter bidrar till ett 
långsiktigt hållbart samhälle. Avfallsplanen innehåller 22 mål, uppdelade på 
två tidshorisonter. De första delmålen sträcker sig fram till och med 2015 
och de övriga till och med 2020. I det förberedande arbetet inför uppfölj-
ningen av delmålen för 2015 i avfallsplanen är det lämpligt att SRV till-
sammans med sina ägarkommuner ser över om taxestrukturen styr mot de 
uppsatta målen i avfallsplanen. 
 
Klimat- och planeringsberedningen har behandlat ärendet 2014-10-22 § 35. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-10-30. 
 
Yrkanden 
Gabriel Melki (S), Yngve RK Jönsson (M), Ronnie Andersson (V) och  
Stefan Dayne (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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§ 30 
Detaljplaneuppdrag och ramavtal för Rödstuhage/Tumba 
skog  (KS/2014:580)  

 
Beslut 
Kommunfullmäktige antar ramavtalet och plankostnadsavtalet för Tumba 
7:112 samt del av Tumba 8:13. 
 
Reservation 
Samtliga ledamöter för (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har 2014-10-11 § 7 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Rödstu Hage Projekt AB, ägare till fastigheten Tumba 7:112, har gjort en 
framställan till Botkyrka kommun om att utveckla fastigheten med bostads-
bebyggelse om ca 500 nya bostäder. Kommunledningsförvaltningen har 
upprättat ett förslag till ramavtal och ett förslag till plankostnadsavtal. I ra-
mavtalet erbjuds fastighetsägaren en option på köp av en mindre del av 
kommunens fastighet Tumba 8:13. Ramavtalet reglerar åtaganden för fas-
tighetsägaren i kommande exploateringsavtal samt reglerar i plankostnads-
avtal att fastighetsägaren står för alla kostnader för framtagandet av detalj-
planen. Viktiga frågor under planskedet är anpassning till befintlig natur och 
bebyggelse, buller och trafikfrågor samt samordning med uppdraget kring 
idrottsplatsen. Uppdraget att ta fram en detaljplan för idrottsplatsen som 
gavs av kommunstyrelsen den 3 maj 2010 kvarstår. I det uppdraget angavs 
att en prövning av bostäder också skulle göras. Eftersom kommunen äger en 
mycket liten del av byggbar mark i området var det nödvändigt att få med 
den fastighetsägare vars mark ligger intill idrottsplatsen. Utan deras med-
verkan var det mycket svårt att få till någon bostadsbebyggelse. 2010 ägdes 
marken av Crane AB som vid det tillfället inte var intresserade av en plan-
läggning. I april 2014 sålde Crane AB sin mark till Svenska Hyreshus AB 
som bildade ett exploateringsbolag, Rödstu Hage Projekt AB. Den nya fas-
tighetsägaren har nu skickat in en förfrågan om att få planlägga marken. 
Planläggning av området är förenligt med gällande översiktsplan och ligger 
i linje med tillskott av bostäder i centrala lägen med goda kommunikationer. 
 
Klimat- och planeringsberedningen har behandlat ärendet 2014-10-22 § 37. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-10-07. 
 
Yrkanden 
Gabriel Melki (S), Stefan Dayne (KD), Dan Gahnström (MP), Olle  
Westberg (S), Lars Johansson (FP), Youbert Aziz (S), Jimmy Baker (M), 
Mats Einarsson (V) och Kia Hjelte (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 
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Robert Stenkvist (SD) yrkar att exploateringsavtalet ska avse 250 bostäder, 
bilaga, samt yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
 
Jimmy Baker (M) yrkar avslag på Robert Stenkvists (SD) yrkande. 
 
Propositionsordning 
Fullmäktige godkänner att ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till 
beslut mot Robert Stenkvists (SD) yrkande mot varandra. 
 
Ordföranden finner att fullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrel-
sens förslag till beslut. 
 
Yttrande 
Jimmy Baker (M) och Stefan Dayne (KD) lämnar ett särskilt yttrande, bi-
laga. 
 
 

 
 
 



   
 
 
 
Yrkande 
 
Kommunstyrelsen/Kommunfullmäktige 2014-11-10 
 
Ärende: 7 
 
Detaljplaneuppdrag och ramavtal för Rödstuhage/Tumbaskog 
(KS/2014:580) 
 
Sverigedemokraterna har i sin flersårsplan planerat att bygga ungefär hälften så många 
bostäder som majoriteten föreslagit under översiktsplanens tidsrymd. Det är inte Botkyrkas 
ansvar att förse hela regionen med bostäder.  
 
Vi behöver lyfta diskussionen till regional nivå och arbeta för att fler kommuner tar sitt ansvar 
till att bygga fler bostäder än som görs idag. Detta skulle underlätta för Botkyrka kommun där 
vi redan byggt så mycket och lider av växtvärk. 
 
Sverigedemokraterna föreslår: 
 
Att kommunstyrelsen ger kommunledningsförvaltningen i uppdrag att ta fram förslag till 
exploateringsavtal som tillgodoser byggandet av 250 bostäder.  
 
 
 
 
För Sverigedemokraterna Botkyrka 
Östen Granberg 
 
 



 

                                                                                                                  
 
 

 
 
 
 
 

 
SÄRSKILT YTTRANDE 

Kommunstyrelsen 
2014-11-10 

 
Ärende 7  Detaljplaneuppdrag och ramavtal för Rödstu Hage/Tumba Skog 

(KS/2014:580) 
 
Bostadsbristen är stor i Botkyrka och i hela Stockholmsområdet. Många tvingas stå i årslånga 
köer för att överhuvudtaget få en bostad, oavsett läge. Stockholm är också hela Sveriges 
tillväxtmotor men det finns tecken som tyder på att tillväxttakten hotas just beroende på 
bristen på bostäder. Botkyrka kommun har också konsekvent, sedan 1995, haft en negativ 
skattekraftsutveckling vilket även påverkar den kommunala ekonomin negativt. Skall denna 
trend brytas behöver Botkyrka fler skattebetalare som väljer att flytta till Botkyrka. 
 
Området mellan Tumba och Salem, nära Segersjö och invid Uttran, tror vi är ett 
utomordentligt bra läge att bygga nya bostäder. Även om just den aktuella marken idag är 
obebyggd så kan den, p.g.a. dess läge, inte fullt ut anses vara "jungfrulig mark" då den 
angränsar till befintlig bebyggelse. Det stämmer också väl överens med de intentioner som 
finns i den nyligen antagna översiktsplanen, som är tydlig med att vi i första hand skall förtäta 
i områden där det redan finns bebyggelse och med närhet till kommunikationer. Vi anser att 
området uppfyller båda dessa parametrar. 
 
Det är också glädjande att en privat aktör är villig att bygga hyresrätter i Botkyrka. Vi vill 
gärna se att vi i detta område - precis som i alla våra kommundelar - får en bra mix med olika 
upplåtelseformer och ser positivt på möjligheten till s.k. "stadsradhus" jämte flerfamiljshus. 
Vi skulle också gärna se att det i området även görs möjligt för avstyckningar av enskilda 
tomter för såväl villabebyggelse som flerfamiljshus med ägarlägenheter. En "bonus" vore 
även om det blev möjligt med avstyckning av tomter för flerfamiljshus där den egna 
allmännyttan också kan bygga en del bostäder i egen regi. 
 
Vi är övertygade om att en mix av ägande- och upplåtelseformer bidrar positivt till den 
socioekonomiska utvecklingen, likväl som att det är positivt för enskilda medborgare som i 
samma kommundel kan göra bostadskarriär. Man kan då exempelvis som ung gå från 
hyresrätt till bostadsrätt eller äganderätt, men även en äldre medborgare kan t.ex. enklare sälja 
sitt ägda boende och istället hyra en lägenhet. 
 
Vi är också mycket positiva till det faktumet att vi får fler hyresvärdar i kommunen, något vi 
jobbat aktivt för under många år. Det innebär ett större utbud av bostäder för såväl våra 
befintliga som nya medborgare. Det är även bra att de nuvarande hyresvärdarna blir utsatta för 
en konkurrenssituation - vilket verkar positivt på utvecklingen. 
 
Det är samtidigt viktigt att värna och utveckla Rödstu Hage som plats för idrotten. Vi ser 
gärna att man i detta projekt tidigt väver in behovet av att rusta upp och utveckla 
idrottsplatsen. Det är viktigt att den naturligt smälter in i omgivningen, och då inte i första 
hand av nostalgiska skäl, utan snarare för att fler medborgare i närheten och ett bättre fokus på 
folkhälsan medför att behovet av bra och lättillgängliga idrottsplatser ökar.  



 

 
 
Jimmy Baker (M) Kia Hjelte (M) Stina Lundgren (M) 
 
 
Yngve RK Jönsson (M) Stefan Dayne (KD) 
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§ 31 
Slutrapport för exploateringsprojekt Skjutshållet i Slagsta 
(KS/2014:582)  

 
Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner slutrapport för exploateringsprojektet 
Skjutshållet. 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har 2014-11-10 § 8 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden gav i december 2008 samhällsbyggnadsförvalt-
ningen i uppdrag att ändra detaljplan för fastigheten Skjutshållet 1 så att fas-
tigheten kunde styckas av. Syftet var att en snabbmatsrestaurang skulle 
kunna etableras i området. 
 
Detaljplanen vann laga kraft den 19 juli 2011. Byggnaden för restaurangen 
tog längre tid att uppföra än beräknat vilket fick till följd att kommunens 
åtaganden blev förskjutna. 
 
Ett av nyttomålen för projektet var att skapa fler arbetsplatser vilket har 
uppnåtts. Däremot blev inte gestaltningen så intressant som kommunen öns-
kat. 
 
Erhållen budget hölls (cirka +80 000 kr). 
 
Klimat- och planeringsberedningen har behandlat ärendet 2014-10-22 § 38. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-10-07. 
 
Yrkande 
Gabriel Melki (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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§ 32 
Slutrapport för exploateringsprojekt Hantlangaren i Eriks-
berg (KS/2014:583)  

 
Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner slutrapport för exploateringsprojektet Hant-
langaren. 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har 2014-11-10 § 9 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsen gav i maj 2007 samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att 
upprätta ett förslag till detaljplan för utvidgning av kvarteret Hantlangaren i 
Eriksberg. Syftet med planändringen var att öka antalet byggrätter för ar-
betsplatser. 
 
Detaljplanen vann laga kraft den 24 mars 2011. Den intressent som kom-
munen hade när projektet började hade under detaljplanens framtagande 
hoppat av varför genomförandet dröjde till 2012 när kommunen fått en ny 
intressent.  
 
Nyttomålet för projektet var att skapa 8 500 kvadratmeter verksamhetsmark 
och detaljplanen ger möjlighet till 17 400 kvadratmeter. 
 
Erhållen budget på plus 5 miljoner kronor uppnåddes inte då en fjärrvärme-
ledning behövde flyttas som inte fanns med i beräknad budget. Resultatet 
för projektet blev istället plus 4 miljoner kronor. 
 
Klimat- och planeringsberedningen har behandlat ärendet 2014-10-22 § 39. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-10-07. 
 
Yrkande 
Gabriel Melki (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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§ 33 
Slutrapport för exploateringsprojekt Sjöudden vid västra 
Tullingesjön (KS/2014:581)  

 
Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner slutrapport för exploateringsprojektet Sjö-
udden. 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har 2014-11-10 § 10 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i mars 2004 att ge dåvarande byggnadsnämnd i 
uppdrag att planlägga området enligt tidigare framtaget program där inten-
tionerna var att cirka 200 småhus skulle byggas och att göra stranden till-
gänglig för allmänheten. Markområdet ägs delvis av kommunen och delvis 
av DeLaval. DeLaval ändrade sig under arbetets gång och beslutade sig för 
att dra sig ur projektet. Nedlagda kostnader uppgår till cirka 1,6 miljoner 
kronor. 
 
Klimat- och planeringsberedningen har behandlat ärendet 2014-10-22 § 40. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-10-07. 
 
Yrkande 
Gabriel Melki (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
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§ 34 
Svar på motion: Bostäder i Hamra grustag (TUP) 
(KS/2013:270)  

 
Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Reservation 
Samtliga ledamöter för (TUP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Ärendet 
Anders Thorén (TUP) väckte vid kommunfullmäktiges sammanträde 2013-
04-25 § 68 en motion – Bostäder i Hamra grustag. Motionären föreslår att 
samhällsbyggnadsförvaltningen får i uppdrag att utreda möjligheterna att 
bygga bostäder i Hamra grustag. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har yttrat sig över motionen 2013-09-30 § 265. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-10-31. 
 
Motivering 
Kommunstyrelsen har 2014-11-10 § 11 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår att motionen ska anses vara besvarad. 
Samhällsbyggnadsnämnden konstaterar att hela grustaget ligger inom inre 
vattenskyddsområde och är därför idag olämpligt att bebygga. All verksam-
het i grustaget är avslutat och en återställning till naturmark har påbörjats för 
att skydda vattentäkten med igenfyllnad med sprängsten och lera. Vidare 
finns rödlistade arter inom området som inte får störas. Vidare anger gäl-
lande översiktsplan att Hamra grustag ska återställas till naturmark. I sam-
rådsförslaget till ny översiktsplan föreslås att området ska vara ”storstads-
nära natur – gröna aktivitetsrum”. 
 
Den aktuella marken ägs inte av Botkyrka kommun utan av Hamra som är 
en del av de Laval och kommunen har därmed inte rådighet över marken. 
 
I juni 2014 när kommunfullmäktige beslutade om ny översiktsplan för Bot-
kyrka tog kommunfullmäktige också ställning för att inte markera Hamra 
grustag som område för bostadsbebyggelse.  
 
Dessutom kan konstateras att tillstånden för grustäkten är att återställningen 
ännu inte är fullföljda utan arbetet pågår. Hela grustaget ligger inom inre 
vattenskyddsområde och är därför idag olämpligt att bebygga med bostäder. 
2013 avslutades all verksamhet i grustaget och en återställning till natur-
mark har påbörjats och ska pågå i ca tre år. Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
beslutade i början av året att ge NCC Roads AB tillstånd för uppläggning av 
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material. Detta material består av sprängsten och lera och syftar till att 
skydda vattentäkten. Fyllnadsmassorna blir upp till åtta meter och de är inte 
lämpliga att bygga bostäder på.  
 
Inom området har också konstaterats att det finns rödlistad bibaggskoloni 
som inte får störas. Området ligger i en grop över en kallsjö, vilket innebär 
att det blir extremt varmt på sommaren och kallt på vintern. Även detta gör 
att området inte är lämpligt för bostäder. 
 
Yrkanden 
Anders Thorén (TUP) yrkar bifall till motionen, bilaga. 
 
Nils-Bertil Carlson Estrada (TUP) yrkar bifall till motionen. 
 
Gabriel Melki (S), Elisabeth Nobuoka Nordin (MP) och Stefan Dayne (KD) 
yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Propositionsordning 
Fullmäktige godkänner att ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till 
beslut mot Anders Thoréns (TUP) yrkande om att bifalla motionen.. 
 
Ordföranden finner att fullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrel-
sens förslag till beslut. 
 
 

 
 
 



 

Yrkande	  

Kommunstyrelsen/Kommunfullmäktige	  	  

	   	   2014-11-10	  
 
Ärende 11: Svar på motion: Bostäder i Hamra grustag (TUP) 

 
Först bör påpekas att motionen lades innan översiktsplanen var fastställd. Bebyggelse i grustaget 
kommer bland annat ge bostäder med sjöutsikt och närhet till gröna områden för lek, motion och 
avkoppling. Det skulle bli en trivsam miljö med närhet till bra kollektivtrafik.  
 
Vidare borde mark som redan är tagen i anspråk prioriteras framför att exploatera ny mark. Den 
insekt som tjänsteskrivelsen hänvisar till är en s.k. bibagge som lever i sandtag, den torde således 
bli minst lika störd om man fyller igen området med sprängsten och lera. Eftersom marken fram till 
idag inte har kunnat användas som ett "grönt aktivitetsrum", är det att föredra att använda denna 
mark, i stället för att förstöra mark som idag används som grönområde. Man behöver inte utgå ifrån 
att Botkyrka skall bekosta exploatering av området. Det kan mycket väl göras av kommersiella 
intressenter, varav De Laval är en.  
 
Tullingepartiet har all respekt för att den politiska ledningen har en annan syn på frågan än vi, men 
vi ser det som oerhört olyckligt om man genomför ett återställande som omöjliggör ett bebyggande 
i framtiden. Dessutom vet vi att De Laval som äger marken har haft funderingar på att bygga 
bostäder sydväst om grustäkten. Och i ett dokument som NCC skickat till Botkyrka kommun nämns 
idéer som boulebanor, kälkbackar och skid- och skatingbanor. Frågan är om upplevelsesatsningar 
bör gå före nya bostäder?  
 
Bebyggelsen ska givetvis inte få negativa konsekvenser för grundvattnet i vattentäkten. 
Tullingepartiet vill bygga bostäder i Hamra grustag på ett sådant sätt att vattentäkten inte äventyras. 
Det bör gå att genomföra mot bakgrund av att man har kunnat tillåta brädgård och rörfirma samt 
lastbilar och andra dieseldrivna arbetsfordon som har fått köra där under alla år. Idag finns väl 
etablerad teknik för att säkerställa att den vattentäkt som ligger i området inte utsätts för påverkan, i 
alla fall inte mer än om ett skidstadion skulle förläggas här, något som på allvar verkar finnas i 
Upplev Botkyrka AB:s planer enligt den redogörelse som VD:n lämnade vid förra 
Kommunstyrelsen. 
 
Vi är övertygade om att det går att bygga nya bostäder och samtidigt värna om vattentäkten. 
Ungefär som när det byggs nya lägenheter i olika grustag på Ekerö. Därför vill vi att 
samhällsbyggnadsförvaltningen utreder detta mer noggrant, gärna med hjälp av andra aktörer som 
t.ex. länsstyrelsen.   
 
Vi föreslår kommunstyrelsen besluta 
att  bifalla motionen 
 
 
Anders Thorén (TUP)  
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§ 35 
Svar på motion: Underlätta finansiering av små företag och 
den sociala ekonomins verksamheter och företagande (MP) 
(KS/2013:64)  

 
Beslut 
Kommunfullmäktige bifaller motionen. 
 
Kommunfullmäktige ger kommunledningsförvaltningen i uppdrag att utreda 
om det är möjligt för kommunen att avsätta medel till ett konto eller en fond 
med syfte att underlätta för befintliga och nya organisationer inom den soci-
ala ekonomin att erhålla finansiering i form av garantier och lån samt att un-
dersöka om det finns andra kommuner i Sverige som har erfarenhet av lik-
nande tillvägagångssätt som beskrivs i motionen. 
 
Reservation 
Samtliga ledamöter för (M), (FP), (C), (KD) och (SD) reserverar sig mot be-
slutet till förmån för egna yrkanden. 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har 2014-11-10 § 12 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Bosse Olsson (MP) väckte vid kommunfullmäktige 2013-02-21 § 30 en 
motion: Underlätta finansiering av små företag och den sociala ekonomins 
verksamheter och företagande. Motionären föreslår att Botkyrka kommun, 
med lämplig teknik, placerar kapital på t ex ett enligt regelverket räntebä-
rande konto eller i en fond där kapital från privata, kommunala, europeiska 
intressenter finns samlad. Det samlade kapitalet används som kreditsäkerhet 
för de företag och organisationer som finns verksamma i Botkyrka kommun, 
som i övrigt klarat kreditprövningen och som fondens intressenter finner 
trovärdiga. 
 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden har yttrat sig över motion-
en 2013-05-14 § 40. 
 
Kommunledningsförvaltningen, näringslivsenheten, har yttrat sig över mo-
tionen i en tjänsteskrivelse 2013-12-17. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-10-31. 
 
Motivering 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden tillstyrker motionen. 
Nämnden finner att förslaget väcker ett antal principiella frågeställningar 
som på bästa sätt besvaras av andra funktioner inom den kommunala för-
valtningen, men utifrån arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämndens 
ansvarsområde ser man värdet av att erbjuda möjligheter för mindre företag 
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och organisationer att starta, växa och kunna utvecklas, i syfte att skapa fler 
arbetstillfällen. 
 
Kommunledningsförvaltningens näringslivsenhet föreslår motionen vara be-
svarad. Förvaltningen anför att upplägget som föreslås i motionen troligtvis 
strider mot kommunallagen, då varje säkerhet som lämnas måste hålla sig 
inom ramarna för den kommunalrättsliga kompetensen. Kommunen kan 
bara ingå borgen i undantagsfall och bedömningen får göras utifrån flera pa-
rametrar såsom allmänintresse, proportionalitet osv. Enligt kammarrätten 
kan kommuner inte stödja kreditgarantiföreningar, eftersom det innebär 
otillbörligt gynnande av enskild näringsidkare. 
 
Kommunledningsförvaltningen har nu erfarenheter från det första året med 
Kreativa fonden. Där förvaltningen bidrar med ett tydligt belopp till en 
verksamhet som har förutsättningar att utvecklas. Det är mer angeläget just 
nu att fortsätta med den pågående satsningen än att genom borgensåtagande 
riskera att betala för verksamheter som ej lever vidare. 
 
Förvaltningen konstaterar även att detta är en fråga som är aktuell i fler 
kommuner än Botkyrka och att kommunledningsförvaltningen kommer 
noga följa den diskussionen. Kommunledningsförvaltningen kan återkomma 
med en mer djupgående analys av frågan till kommunstyrelsen. En avrap-
portering kan ske till kommunstyrelsen under 2015. 
 
Den politiska majoriteten har på olika sätt manifesterat ett starkt engage-
mang för såväl småföretagande som den sociala ekonomins verksamheter 
och organisationer. 
 
I motionen lyfts det fram att en möjlig ”win-win-win-situation” skulle 
kunna vara att Botkyrka kommun, med lämplig teknik, placerar kapital på 
t.ex. ett enligt regelverket räntebärande, under viss tid låst, konto eller i en 
fond där kapital från privata, kommunala europeiska intressenter (t.ex. 
kommissionens program progress) finns samlad. Intentionen är att möjlig-
göra för den sociala ekonomins organisationer att få tillgång till finansiering 
för att starta och utveckla sin verksamhet, men också möjliggöra för vissa 
småföretag.  
 
Motionens intention är att frågan ska utredas och därefter ska förslag pre-
senteras på hur kommunen kan respektive inte kan agera. Innan en utredning 
är gjord är det svårt att dra slutsatsen att det strider mot den kommunalrätts-
liga kompetensen. Tekniken att förmedla lånet är avgörande. Kreativa fon-
den och bidrag är mycket bra, men har inget med lån och garantier att göra. 
Omvärldsbevakning har visat att fler kommuner har eller är på väg att fatta 
liknande beslut.  
 
Yrkanden 
Dan Gahnström (MP), Jill Melinder (S), Carl Widercrantz (TUP), Olle 
Westberg (S) och Serkan Köse (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 
 
Stig Bjernerup (FP) yrkar avslag på motionen, bilaga. 
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Jimmy Baker och Kia Hjelte (M) yrkar avslag på motionen, bilaga. 
 
Östen Granberg (SD) yrkar bifall till yrkandet från (M), bilaga. 
 
Carl Baker (M), Stefan Dayne (KD), Fredrick Federley (C), Björn  
Lagerstedt (M), Yngve RK Jönsson (M) yrkar avslag på motionen. 
 
Propositionsordning 
Fullmäktige godkänner att ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till 
beslut mot yrkanden från (M), (FP), (KD), (SD) och (C) om att avslå mot-
ionen. 
 
Ordföranden finner att fullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrel-
sens förslag till beslut. 
 
Yttrande 
Carl Widercrantz (TUP) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
 
 

 



 

                                                                                                                  
 

 
                                                                                                                  

       
     YRKANDE 
      
 
Svar på motion: Underlätta finansiering av små företag och den sociala ekonomins 
verksamheter och företagande 
 
Förslag till beslut 
 
att motionen avslås 
 
Motivering 
Miljöpartiet har i motionen föreslagit att Botkyrka kommun ska utreda möjligheten att införa 
någon form av kreditgarantier genom att fondera kommunala medel. I motionens rubrik såväl som 
i text avgränsas inte till sociala ekonomin, utan även traditionellt småföretagande. Folkpartiet 
anser att den sociala ekonomin är en viktig kompletterande aktör i många verksamheter. Botkyrka 
kommun behöver förstärka och förbättra samarbetet och förutsättningarna för föreningar och 
sociala företag att verka.  
 
Att däremot ställa ut olika former av kreditgarantier och borgensåtaganden såsom föreslås i 
motionen ställer vi oss avvisande till.  
Vi delar kommunledningsförvaltningens och kommunens juristers slutsatser att detta inte rimmar 
med den kommunalrättsliga kompetensen. Det skulle innebära otillbörligt gynnande av enskild 
näringsidkare, vilket kammarrätten slagit fast är oförenligt med deltagande i kreditgarantiförening. 
Reglerna för utställande av borgen är mycket strikta. Detta innebär att med en till visshet 
gränsande sannolikhet kommer en sådan utredning att komma fram till att det inte är juridiskt 
möjligt. 
 
Även om man lyckas hitta någon invecklad konstruktion som gör att detta bedöms som juridiskt 
möjligt så bör det inte genomföras då det i sak inte är kommunens uppgift att lösa av risk från 
företag. Vi ser att ett förslag om att utreda frågan om krediter riskerar att skjuta upp arbetet med 
att konkret skapa bättre samverkan och förutsättningar för aktörer inom den sociala ekonomin. 
 
 
 
Karin Pilsäter (FP)   Stig Bjernerup (FP) 



 

                                                                                                                  
 
 

 
 
 
 
 

 
YRKANDE 

Kommunstyrelsen/Kommunfullmäktige 
2014-11-10 

 
Ärende 12  Underlätta finansiering av små företag och den sociala ekonomins 
verksamheter och företagande (MP) (KS/2013:64) 
 
Vi anser det anmärkningsvärt att man från majoritetens håll, troligen mot bättre vetande (med 
undantag av Miljöpartiet), väljer att ignorera tjänstemännens rekommendationer kring hur 
motionen ska behandlas och avser att bifalla motionen. 
 
Kommuner ska inte fungera som en utlånare av riskkapital till företag i överhuvudtaget. Vi är 
ex. fortsatt tveksamma till internbanken och vill att kommunen är mer restriktiv kring 
borgensåtaganden. 
 
Detta rör sig dessutom om företag eller föreningar som inte har för avsikt att generera någon 
form av vinst, eller avkastning. Om man som företagare, oavsett bransch, behöver kapital för 
att driva och/eller utveckla sin verksamhet, då finns det långivare som banker att vända sig 
till. 
 
Gör banken sedan en bedömning att man inte ska låna ut pengarna till en social aktör, så är 
det med all sannolikhet på ytterst goda grunder. 
 
Följande citat från kommunledningsförvaltningen borde, för alla, vara tydligt nog för ett 
avslag: 
 
”Förvaltningen anför att upplägget som föreslås i motionen troligtvis strider mot 
kommunallagen, då varje säkerhet som lämnas måste hålla sig inom ramarna för den 

kommunalrättsliga kompetensen. Kommunen kan bara ingå borgen i undantagsfall…Enligt 
kammarrätten kan kommuner inte stödja kreditgarantiföreningar, eftersom det innebär 

otillbörligt gynnande av enskild näringsidkare” 
 
Majoriteten har ju tidigare fattat beslut som strider mot kommunallagen, bl.a. i ett ärende som 
nyligen avgjordes i Förvaltningsrätten. Genomför man, efter utredning, vad denna motion 
föreslår så bör majoriteten vara beredda på att få detta ärende rättsligt prövat. 
 
Vi föreslår kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 
 
att avslå motionen. 
 
 
Jimmy Baker  Kia Hjelte 
 
 
 



   
 
 
 
Yrkande 
 
Kommunstyrelsen/Kommunfullmäktige 2014-11-10 
 
Ärende: 12 
 
Underlätta finansieringen av små företag och den sociala ekonomins 
verksamheter och företagande (MP) (KS/2013:64) 
 
Sverigedemokraterna yrkar bifall till Moderaternas yrkande och föreslår: 
 
 
 
Att motionen avslås i enlighet med moderaternas yrkande 
 
 
 
 
För Sverigedemokraterna Botkyrka 
Östen Granberg 
 
 



 

Särskilt	  yttrande	  

Kommunfullmäktige	  	  

	   	   2014-11-27	  
 
Ärende 35: Svar på motion: Underlätta finansiering av små företag och den  
   sociala ekonomins verksamheter och företagande (MP) 

 
Tullingepartiet ser positivt på att stötta värdeburna organisationer och bygga broar mellan 
kommunen och den sociala ekonomin. Men frågan är vilken roll en kommun ska ha i förhållande 
till den sociala ekonomin? Motionen och tjänsteskrivelsen väcker flera frågor av både principiell 
och juridisk karaktär.  
 
Det är ett snårigt regelverk och frågan är på vilket sätt kommunen kan fondera pengar i enlighet 
med motionärens förslag utan att bryta mot kommunallagen. Om Tullingepartiet ska stödja ett 
sådant förslag måste förutsättningarna vara solklara.  
 
Generellt är det naturligtvis så att om en förening eller ett företag inte blir beviljad lån från banken 
så ska kommunen inte använda skattebetalarnas pengar till att hålla en sådan verksamhet under 
armarna. Kommunen bör inte heller stötta föreningar som hamnat i upprepade ekonomiska 
svårigheter. Alla föreningar och företag ska behandlas likvärdigt på samma sätt så som det står i 
kommunallagen. 
 
Det är nödvändigt att frågan utreds så att alla frågetecken rätas ut. Vi välkomnar därför 
ordförandeförslaget som går ut på att utreda om det är möjligt för kommunen att avsätta medel till 
ett konto eller en fond på det sätt som motionären föreslår. Tullingepartiet avvaktar utredningen 
innan vi tar ställning i själva sakfrågan.  
 
 
Anders Thorén (TUP) Carl Widercrantz (TUP)   
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§ 36 
Svar på motion: Utveckla Tullinge centrum (TUP) 
(KS/2014:137)  

 
Beslut 
Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad. 
 
Reservation 
Samtliga ledamöter för (TUP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har 2014-11-10 § 13 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Anders Thorén m.fl. (TUP) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 
2014-02-20 § 45 lämnat en motion: Utveckla Tullinge centrum. Motion-
ärerna har tillsammans med trafikplaneraren Sten Sedin och arkitekten Kjell 
Forshed arbetat fram en alternativ centrumplan för Tullinge. Motionärerna 
föreslår kommunfullmäktige att anta Tullingepartiets centrumplan för det 
fortsatta arbetet med Tullinge centrum i samband med upprättande av de-
taljplaner, samt att fortsatt planarbete för Tullinge centrum tar utgångspunkt 
i ovan nämnda plan. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har yttrat sig över motionen 2014-05-20 § 153. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-10-31. 
 
Motivering 
Samhällsbyggnadsnämnden anser motionen vara besvarad. Nämnden kan 
konstatera att den vision som motionen lyfter fram till stor del överens-
stämmer med det program som idag gäller för centrum och som kommunen 
successivt genomför. Nämnden ser positivt på flera delar i den föreslagna 
centrumplanen, men konstaterar samtidigt att en förändring av centrum är 
ett projekt som berör flera intressenter: kommunen (i egenskap av markä-
gare), Trafikverket, Banverket, SL samt privata fastighetsägare. Framförallt 
behöver trafiken genom centrum minskas. Kommunen kan genom sitt 
planmonopol ta på sig att samordna de olika intressenterna men framförallt 
krävs att framtida byggherrar är beredda att ta kostnaderna för förändringar i 
infrastruktur med mera. 
 
Nämnden ser fram emot ett fortsatt arbete med Tullinge centrums förnyelse 
i linje med såväl gällande detaljplaneprogram som med delar av motionens 
vision. 
 
Yrkande 
Anders Thorén (TUP) yrkar bifall till motionen, bilaga. 
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Gabriel Melki (S), Lars Johansson (FP) och Jimmy Baker (M) yrkar bifall 
till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Propositionsordning 
Fullmäktige godkänner att ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till 
beslut mot Anders Thoréns (TUP) yrkande om att bifalla motionen. 
 
Ordföranden finner att fullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrel-
sens förslag till beslut. 
 
Yttrande 
Lars Johansson (FP) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga.  

 
 
 



 

Yrkande	  

Kommunstyrelsen/Kommunfullmäktige	  	   	   	   	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  2014-11-10	  
 
Ärende 13: Svar på motion: Utveckla Tullinge centrum (TUP) 

 
Samhällsbyggnadsförvaltningen konstaterar i sin skrivelse att visionen som motionen lyfter fram till 
stor del överensstämmer med det program som gäller idag för Tullinge centrum. Det är givetvis bra 
att kommunen välkomnar Tullingepartiets vision. Samtidigt framgår det av svaret att Botkyrka 
kommun inte tänker ta någon hänsyn till förslaget eftersom att man prioriterar ett idéhus och 
inväntar en förbifart som kanske aldrig blir av, vilket går stick i stäv med den uttryckta tanken i vår 
centrumskiss. Det är ett stort svek mot Tullingeborna. Vi är värda ett bättre centrum nu – och inte 
om 30 år.  
 
Trafiksituationen på väg 226 har under den senaste tiden varit ett ständigt debattämne bland Tumba- 
och Tullingebor, och inget tyder på att situationen kommer att väsentligt förbättras inom 
överskådlig tid. 
 
Det man får hoppas på är att invånare väster och öster om Tullinge i stället väljer Hågelbyleden-E4-
Glömstavägen (Södertörnsleden), men precis som Förbifart Tullinge kommer säkert även dessa 
vägprojekt att bli rejält försenade. Den trafiklösning som ingår i visionen kommer enligt vårt 
förmenande förbättra trafiksituationen jämfört med dagens situation, snarare än försämra. Dessutom 
kommer möjligheten att bygga bostäder, få fler infartsparkeringar och en bättre pendeltågsstation 
väsentligen underlättas. 
 
Att vänta på en Förbifart Tullinge innan förnyelsen/utveckling av Tullinge Centrum påbörjas är 
ohållbart ur alla aspekter, inte minst demokratiskt. Att försöka marginalisera Tullinge tror vi inte 
ökar Tullingebornas förtroende för den styrande majoriteten eller det största oppositionspartiet. 
 
Vi kan konstatera att kommunledningen inte gjort något åt Tullinge centrum de senaste åren. Först 
när förbifarten är färdigbyggd kan Tullinge centrum utvecklas, har det sagts. Att det kommer att 
dröja runt 30 år ”glömmer” man dock att berätta. Frågan är om Tullingeborna vill vänta till år 2043 
på ett bättre centrum?  
 
Vi föreslår kommunstyrelsen besluta 
att  bifalla motionen 
 
Anders Thorén (TUP)  
 
 



 
  
 

 
YTTRANDE 

 

Svar på motion: Utveckla Tullinge centrum 
 
Folkpartiet anser att de i motionen framförda förslag för ett framtida Tullinge centrum inte 
skulle gagna Tullingebornas intressen. Som det framgår i ordförandeförslaget så är denna 
alternativa centrumplan för Tullinge mycket lik det detaljplaneprogrammet för centrala 
Tullinge som 2006 antogs i Kommunfullmäktige. 

Det som vi ser som det största problemet i både det antagna detaljplaneprogrammet för 
centrala Tullinge, såväl som de visioner som har framförts i motionen, är att man konsekvent 
vill bygga på infartsparkeringsplatserna. Detta är inget som gynnar de Tullingebor som har 
valt kollektivtrafiken för sina resor till och från arbetsplatsen. Nu är situationen redan så att 
man måste varit mycket tidigt för att få en parkeringsplats och värre blir det när även 
infartsparkeringsplatserna i Flemingsberg försvinner. 

Det duger inte att bara prata om att fler ska cykla. Det är inte många som ens cyklar på korta 
avstånd, framförallt inte i regn- och vinterväder. Hur skulle det fungera för alla de resenärer 
som ska in till Stockholm och vidare till Kista? Med orealistiska förhoppningar kan man inte 
motverka den globala uppvärmningen. Man måste kunna lita på att det finns tillräckligt 
många infartsparkeringsplatser. Detta även för att kunna få ihop sitt livspussel med 
barnhämtning och att handla på vägen hem efter arbetet. 

Men när detta väl är sagt så tycker även vi att infartsparkeringsplatser på centrala platser mitt i 
samhället är en tråkig syn, dessutom skulle man också helst vilja bygga bostäder på dessa 
platser nära till kollektivtrafiken. Men med hotet av klimatförändringen framför ögonen ser vi 
att vårt viktigaste mål är att tillgodose att det finns tillräckligt många infartsparkeringsplatser 
för kollektivtrafikens resenärer.  

Ett sätt att kombinera dessa motpoler, bostäder och infartsparkeringsplatser, skulle vara att 
bygga parkeringshus. Men dessa parkeringshus skulle vara rätt stora för att svälja alla bilar 
som nu står på infartsparkeringarna – plus det parkeringsbehov som krävs för de nya 
bostäderna.  

Ett annat sätt är att sluta med kategoribyggnader. Folkpartiet skulle vilja se nya byggnader där 
de två nedersta våningsplan är parkeringsdäck med våningsplan för bostäder och 
företagslokaler ovanpå. Sådana hus skulle kunna byggas på infartsparkeringsplatser utan att 
minska parkeringsytan – och samtidigt erbjuda parkeringsplatserna för bostäderna och företag 
ovanpå. 

Vidare vill vi utveckla Tullinge Centrum genom att bland annat pröva om det går att glasa in 
centrumgången. Att glasa in centrumgången borde bli mycket billigare än Idéhuset och vara 
en efterlängtad jordnära träffpunkt där man inte är utsatt för blåst, regn, kyla och snö. Med 
lämplig utformning borde det också kunna ge plats till många olika arrangemang som nu kan 
tänkas inrymmas i idéhuset. Även flera affärslokaler borde samtidigt kunna tillföras. 
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§ 37 
Svar på motion: Utöka antalet parkeringsplatser vid 
Sunnanvägen (TUP) (KS/2012:474)  

 
Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger motionen. 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har 2014-11-10 § 14 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Anders Thorén (TUP) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2012-10-
25 § 130 lämnat en motion: Utöka antalet parkeringsplatser vid Sunnanvä-
gen. Motionären anför att behovet av infartsparkeringar i Tullinge ökar ef-
tersom många nyinflyttade Tullingebor tågpendlar till Stockholm och behö-
ver lämna bilen vid Tullinge station men att infartsparkeringen vid Tullinge 
station ofta är fullbelagd. Motionären föreslår därför kommunfullmäktige att 
besluta om att utöka antalet parkeringsplatser vid Sunnanvägen i Tullinge. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har yttrat sig över motionen 2014-08-26 § 234. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-10-30. 
 
Motivering 
Samhällsbyggnadsnämnden tillstyrker motionen. Nämnden anför att i cen-
trala Tullinge finns det idag ett underskott på infartsparkeringar. Samhälls-
byggnadsnämnden har därför länge haft målet att utvidga den befintliga in-
fartsparkeringen vid Sunnanvägen. Under våren 2014 har kommunen träffat 
en överenskommelse med befintlig hyresgäst om avflyttning. Dessutom 
måste en överenskommelse med Stockholms läns landsting träffas om 
finansiering av de nya p-platserna. 
 
Projektering av parkeringsplatsen och överenskommelsen med landstinget 
kan slutföras under 2014. Den färdiga parkeringen kan då stå klar under 
2015. Kostnaden för att finansiera åtkomst till och rivning av byggnaden på 
Sunnanvägen bedöms till 450 000 kronor. För projekteringsledning och 
byggledning lägger förvaltningen in egen tid. Anläggningskostnaden finan-
sieras av landstinget. 
 
Yrkande 
Kommunfullmäktiges ordförande föreslår att motionen bordläggs. 
 
Fullmäktige beslutar i enlighet med ordförandens förslag 
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§ 38 
Svar på motion: Lokalcontroller (M) (KS/2013:519)  

 
Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger motionen. 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har 2014-11-10 § 15 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Kia Hjelte m.fl. (M) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2013-09-26 
§ 129 lämnat en motion: Lokalcontroller. Motionärerna anför att kommunen 
har många verksamheter med stora lokalbehov och att det därför är viktigt 
med en strategisk lokalförsörjning så att lokalerna blir ändamålsenliga och 
optimalt nyttjade. Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ger sam-
hällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att utreda möjligheten att införa en 
lokalkontrollertjänst för strategisk lokalplanering och lokalförsörjning. 
 
Tekniska nämnden har yttrat sig över motionen 2014-08-25 § 42. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-10-20. 
 
Motivering 
Tekniska nämnden föreslår att motionen ska vara besvarad. Nämnden anför 
att kommunen sedan tidigare har en lokalförsörjningsplan som nu är under 
revidering. I diskussionerna och förslaget till reviderad lokalförsörjnings-
plan finns förslag till införande av lokalresursplanerare, vilket motsvarar en 
lokalcontroller.  
 
Styrningen av lokalförsörjningen utgår från kommunstyrelsen. Nämnderna 
är beställare av resurser och lokaler till nyttjande verksamheter. Samord-
ningen och samplaneringen mellan kommunledningen, nyttjande verksam-
heter och fastighetsenheten föreslås ske i flera lokalgrupper beroende på om 
det är operativ eller strategisk nivå. Lokalförsörjningen föreslås samordnas 
av fastighetsenheten.  
 
Kostnaderna för kommunens lokaler är stora och behovet av en tydlig orga-
nisation för planering av lokalresurserna är viktigt. Det innebär att kommu-
nens verksamheter behöver resurser för att planera sitt behov av lokaler likt 
andra verksamhetsresurser som sedan ska samplaneras av fastighetsenheten. 
 
Yrkande 
Kommunfullmäktiges ordförande föreslår att motionen bordläggs. 
 
Fullmäktige beslutar i enlighet med ordförandens förslag 
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§ 39 
Svar på motion: Rusta upp infarten till Botkyrka Hant-
verksby (TUP) (KS/2013:530)  

 
Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger motionen. 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har 2014-11-10 § 16 lämnat ett förslag till beslut. 
 
Anders Thorén (TUP) och Anders Markie (TUP) har vid kommunfullmäkti-
ges sammanträde 2013-09-26 § 129 lämnat en motion: Rusta upp infarten 
till Botkyrka Hantverksby. Motionärerna anser att parkeringen i anslutning 
till Botkyrka Hantverksby i Tullinge behöver rustas upp och att kommunen 
måste säkerställa att byggnader och mark i kommunens ägo inte förfaller. 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ger berörd förvaltning i upp-
drag att asfaltera parkeringen i fråga samt att området ges någon form av ut-
smyckning.  
   
Samhällsbyggnadsnämnden har yttrat sig över motionen 2014-09-23 § 270. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-10-20. 
 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden anser att motionen ska vara besvarad. Nämnden 
delar den problembild som beskrivs i motionen om hur miljön ser ut kring 
infarten till Botkyrka Hantverksby. Men eftersom denna är en enskild väg 
och inrättad som en gemensamhetsanläggning, (Tullinge ga:24), så är det 
fastigheterna som ingår i denna gemensamhetsanläggning som har ansvaret 
för infarten till Hantverksbyn och inte Botkyrka kommun. Samhällsbygg-
nadsförvaltningen deltar gärna i en dialog med fastighetsägarna för att för-
bättra området. Kommunfullmäktiges beslut i detta ärende kommer att del-
ges fastighetsägarna. 
 
Yrkande 
Kommunfullmäktiges ordförande föreslår att motionen bordläggs. 
 
Fullmäktige beslutar i enlighet med ordförandens förslag 
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§ 40 
Anmälningsärenden (KS/2014:401, KS/2014:339, 
KS/2014:15, KS/2014:5, KS/2013:463)  

 
 
Följande ärenden anmäls till kommunfullmäktige: 
 
Nya sammanräkningar från Länsstyrelsen för kommunfullmäktige: 
- Ny ledamot efter Catarina Ekeståhl (M) är Anders Byrsenius (M) 
- Ny ersättare efter Anders Byrsenius (M) är Besnik Morina (M) 
- Ny ersättare efter Patrik Olsson (M) är Christina Tibblin (M) 
 
Förvaltningsrättens beslut av överklagat beslut i kommunfullmäktige  
2013-10-24, § 137 (KS/2013:463) 
 
Protokoll 2014-10-24 lottning av mandat sju i kommunfullmäktiges valbe-
redning (KS/2014:401) 
 
Protokoll 2014-11-03 lottning av mandat sju i demokratiberedningen, val-
nämnden, AB Botkyrkabyggen, AB Alfågeln, Botkyrkabyggen Holding AB, 
Förbandet 2 AB, Stiftelsen Sveriges Invandrarinstitut och Museum – MKC 
samt Kommunförbundet Stockholms län (KS/2014:401) 
 
Svar på medborgarförslag 
KS/2014:15 - Medborgarförslag – Hinder för motortrafik öster om förskolan 
Prästkragen 
Beslut: Besvarat 
 
KS/2014:339 - Medborgarförslag – Utbildning av vårdpersonal i hjärt- och 
lungräddning 
Beslut: Besvarat 
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§ 41 
Valärenden  

 
Inga avsägelser har inkommit 
 
Beslut 
 
Kommunfullmäktige bordlägger följande val: 
 
ARBETSMARKNADS- OCH VUXENUTBILDNINGSNÄMNDEN t o m 
2014-12-31 
Ledamot efter Patrik Forslund (M) 
 
KULTUR- OCH FRITIDSNÄMNDEN t o m 2014-12-31 
Ersättare efter Jens Wallén (S) 
 
UTBILDNINGSNÄMNDEN t o m 2014-12-31 
Ersättare efter Camilla Georgsson (S) 
 
UPPLEV BOTKYRKA AB OCH HÅGELBYPARKEN AB t o m  
2015-06-30 
Suppleant efter Bo H Samuelson (FP) 
 
DIALOGFORUM TUMBA – STORVRETEN t o m 2014-12-31 
Ledamot och ordförande efter Susanne Bali (S) 
 
SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2014-12-31 
Nämndeman efter Ulf Sundlöf (S) 
 
TEKNISKA NÄMNDEN t o m 2014-12-31 
Ersättare efter Nikolaus Tzelepis (S) 
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§ 42 
Nya medborgarförslag 

 
Enligt kommunallagen får fullmäktige överlåta till styrelsen eller en annan 
nämnd att besluta i ett ärende som har väckts genom medborgarförslag. 
 
Beslut 
Följande medborgarförslag tas emot för besvarande: 
 
KS/2014:493 - Medborgarförslag – Gör en utredning om antalet telefonmas-
ter i kommunen och undersök om de kan delas av olika operatörer 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:632 - Medborgarförslag - Önskan om att Botkyrka kommun finan-
sierar fiberoptiska kablar för dataöverföring 
Besvaras av kommunfullmäktige efter yttrande av kommunledningsförvalt-
ningen 
 
KS/2014:635 - Medborgarförslag - Bygg ut bryggan vid Uttransjön för att 
avlasta Möllebadet 
Besvaras av kommunfullmäktige efter yttrande av samhällsbyggnadsnämn-
den och kultur- och fritidsnämnden 
 
KS/2014:636 - Medborgarförslag - Önskan om en skateplats för barn i 
Slagsta och Hallunda 
Besvaras av kommunfullmäktige efter yttrande av samhällsbyggnadsnämn-
den och kultur- och fritidsnämnden 
 
KS/2014:637 - Medborgarförslag – Belys och ta bort växtlighet för ökad sä-
kerhet vid övergångsställen 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:647 - Medborgarförslag – Bättre plogade och upplysta vägar i Tul-
linge skog 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:656 - Medborgarförslag – Sätt upp hinder för att förhindra biltrafik 
på gångvägar 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:657 - Medborgarförslag – Numrera lyktstolpar i Botkyrka kom-
mun 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:658 - Medborgarförslag – Gör ett övergångsställe från Fagerlids-
vägen Tullinge dal över till långtidsparkeringen och mot pendeltågsstation-
en 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
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KS/2014:659 - Medborgarförslag – Gör ett övergångsställe från Götavägen 
över Kyrkvärdsvägen 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:660 - Medborgarförslag – Bygg cykelväg mellan Tullinge station 
och busshållplatsen gjuteriet 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:661 - Medborgarförslag – Placera ut fler papperskorgar och ha of-
tare soptömning för minskad nedskräpning 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:673 - Medborgarförslag – Bygg farthinder på Önnemovägen 89 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:680 - Medborgarförslag – Förbättra belysningen utanför Park-
hemsgården i Tullinge 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:688 - Medborgarförslag – Ändring av beslutet gällande Malm-
torpsvägens utformning och kommuninvånarnas inflytande 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:690 - Medborgarförslag – Justera ljussignaler vid korsningen 
Katrinebergsvägen och Körsbärsvägen 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:691 - Medborgarförslag – Bygg fler infartsparkeringar vid Tumba 
station 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:692 - Medborgarförslag – Röj bort buskarna vid gångvägen från 
Vårsta C 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:693 - Medborgarförslag – komplettera med säkrare avspärrning så 
att Husarbacken blir den återvändsgata som beslutats 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:694 - Medborgarförslag – Anlägg en ordentlig gångväg mellan 
Tullingebergsvägen och Tullinge centrum 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:695 - Medborgarförslag – Nya busshållplatser 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:696 - Medborgarförslag – Bygg en fotbollsplan eller en mindre 
multiarena med staket runt direkt utanför Parkhemsgården 
Besvaras av kommunfullmäktige efter yttrande av samhällsbyggnadsnämn-
den och kultur- och fritidsnämnden 
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KS/2014:697 - Medborgarförslag – Utökad belysning på torget mellan 
gymnasiet och idrottshuset 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:698 - Medborgarförslag – Skapa samråd om Malmtorpsvägens ut-
formning 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
 
KS/2014:701 - Medborgarförslag – Tydligare skyltning av gatunamn och 
adresser Önnemovägen Tullinge 
Besvaras av samhällsbyggnadsnämnden 
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§ 43 
Nya motioner  

 
Beslut 
Motionerna överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Sammanfattning 
Följande motioner väcks: 
 
- Ökat jämlikhets- och demokratiperspektiv när det gäller kommunala or-
gans sammanträden (FP) KS/2014:664 
 
- Inrätta en mötesplats för äldre i Norra Botkyrka (M) KS/2014:705 
 
- Inför en egen upplevd trygghet och hög ålder som parametrar för att få po-
sitivt besked för boende i vård- och omsorgsboende (särskilt boende) (M) 
KS/2014:706 
 
- Gällande andrahandskontrakt i Botkyrkabyggen (SD) KS/2014:709 
 
- Gällande separata badtider i Botkyrkas badhus (SD) KS/2014:710 
 
- Uppmärksamma 100-årsminnet av folkmordet på kristna (KD) 
KS/2014:727 
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§ 44 
Ny interpellation (KS/2014:728)  

 
Beslut 
Interpellationen överlämnas till socialnämndens ordförande för besvarande 
vid kommande kommunfullmäktigesammanträde. 
 
Ärendet 
Följande interpellation ställs: 
 
Till socialnämndens ordförande: 
- Personalsituationen inom socialtjänsten (KD), dnr KS/2014:728 
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